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حدود ۴۰ روز از حضور احمد سعادتمند به عنوان مدیرعامل استقلال می گذرد 

و در این مدت باشگاه با مشکلات عدید ه ای خصوصا در بحث مالی مواجه بود. 

ســـعادتمند از زمان حضورش در اردوگاه آبی ها با چند معضل و مشـــکل در این 

باشـــگاه روبه رو شـــد؛ از چندصدایی مدیریتی گرفته تا عدم پرداخت به موقع به 

بازیکنان و بلندشدن صدای اعتراض آنها و البته مطالبات بازیکنان خارجی که 

موعد آنها فرا رســـیده و درصورت عدم تسویه حساب یک بار دیگر فیفا استقلال را 

نقره  داغ می کرد.

بااین حـال، او فعـلا توانسـته برخـی اعتراضـات را بخوابانـد و مخاطـرات را از سـر 

اسـتقلال دور کنـد، هرچنـد بعضـا تصمیماتـش بـه مذاق اعضـای هیات مدیره و 

برخی  هـای دیگـر خـوش نیامـده و از همین جهت انتقادات نسـبت به عملکرد او 

همچنان ادامه دارد. ماجرا های ادامه دار کارگزاری  ها و اسپانسـر  های اسـتقلال 

در ایـن مـدت اخیـر و انتشـار اسـناد و مـدارک محرمانـه از دل باشـگاه و البتـه 

داسـتان  هایی کـه بـر سـر دیـدار سـعادتمند و مجیـدی به وجـود آمد نیـز ازجمله 

همیـن رفتار هـای قابل نقـد مدیرعامل جدید استقلالی هاسـت. روز گذشـته هم 

از تصمیم عجیب او برای تشـکیل کمیته فنی ۱۲ نفره در اسـتقلال خبر دادیم 

و اذعـان کردیـم هیـچ اسـتدلال منطقی ای پشـت این قضیه وجود نـدارد، اما در 

همیـن اثنـی نیز اخباری از دل باشـگاه شـنیده می شـود کـه امیدوار کننده بوده 

و می تواند هواداران آبی را نسـبت به روز های آینده خوشـبین کند. این اتفاقات 

در حیطه فنی و مربوط به مسـائل خارج از مسـتطیل سـبز اسـت، اما همین که 

شـنیده می شـود سـعادتمند در راه تسویه حسـاب با طلبکاران خارجی استقلال 

کـه شـاید می توانسـتند بـا شـکایت خـود بـه فیفـا ایـن تیـم را یک بار دیگـر دچار 

دردسـر کننـد، اقدامـات اساسـی انجـام داده اسـت، خود در این زمـان تعطیلی 

فوتبـال یـک خبـر خوب و خوشـحال کننده برای اسـتقلالی  ها به شـمار می رود.

طبق شنیده  های »فرهیختگان« بعد از اینکه نام 6 طلبکار خارجی ازجمله مارتین 

فورکل مربی آلمانی، جبارف، منشا و سه وکیل خارجی در لیست باشگاه استقلال 

برای فیفا ارسال شد تا فدراسیون جهانی فوتبال از محل درآمد های این باشگاه 

طلب این 6 نفر را پرداخت کند حالا نیز شـــنیده می شـــود که تسویه حساب دو 

خارجی اسبق تیم نیز در دستورکار سعادتمند قرار گرفته است.

 بخت پادوانی باز شد

لئوناردو پادوانی، مدافع برزیلی سابق استقلال که بعد از مصدومیت با پیراهن 

آبی خانه نشـــین شده و پرونده حضورش در زمین چمن برای همیشه بسته شد، 

یک بار دیگر و پس از حدود ۲ ســـال بحث پرداخت مطالباتش به خصوص بعد از 

انتقاد به نحوه عملکرد و به قول خودش دروغ  های مدیران وقت اســـتقلال داغ 

شده و این درحالی است که از باشگاه استقلال خبر می رسد پرداخت مطالبات 

این بازیکن که مجبور به شـــکایت شده، در دســـتورکار باشگاه قرار گرفته و قرار 

است در اسرع وقت به او پرداخت شود.

پادوانی طی دو هفته اخیر انتقادات آتشـــینی را نســـبت به برخی صحبت  های 

مطرح شده اما محقق نشده مسئولان و مدیران استقلال مطرح کرد تا جایی که 

حتی آرزو کرد ای کاش بازیکن تیم دیگری بود. او رفتار های مدیران اســـتقلال 

در قبال بازیکن مصدوم را با مدیران باشگاه آژاکس هلند مقایسه کرده و سپس 

در گفت وگو با رســـانه  های ایرانی این طور اعلام کرد که از قول  های الکی آقایان 

خســـته شده و نســـبت به این رفتار  ها شکایت دارد. او حتی اعلام کرد زمانی که 

ایران بود بعد از یک مدت هزینه  های پرستار و شرکتی که در زمان مصدومیتش 

وســـایل و لوازم جانبی او را تامین می کرده، پرداخت نشـــده تا به این شکل او با 

مشکلات بزرگ تری مواجه شود.

حالا ســـعادتمند بعد از اینکه در روز های گذشـــته تامین منابع مالی در باشگاه 

صورت گرفته و اسپانسر  ها و افراد مختلف واریزی  هایی را برای استقلال داشتند، با 

آماده کردن مبلغ صدهزار دلار قرار است آن را از طریق صرافی های طرف حساب 

با باشـــگاه برای پادوانی در برزیل ارســـال کند. از ســـوی دیگر شنیده می شود 

به محـــض آغاز رقابت  ها مدیرعامل اســـتقلال از پادوانی بـــرای حضور در ایران 

دعوت به عمل می آورد تا ضمن تقدیر و تشـــکر از وی برای زحماتی که با پیراهن 

آبی متقبل شـــده، این بازیکن را به عضویت دائم باشـــگاه استقلال دربیاورد که 

البته این یکی می تواند در حد وعده باقی بماند و پادو هم به دریافت مطالباتش 

بعد از دو سال راضی است!

 

 از شفر تخفیف می خواهند 

بعد از اینکه وینفرد شفر، سرمربی آلمانی از استقلال برکنار شد، دست به هرکاری 

زد تا مطالباتش را از این باشگاه بگیرد. بااین حال آبی  ها خوش شانس بودند که 

این مربی آلمانی با باشـــگاه بن یاس امارات قرارداد امضا کرد تا حداقل  بخشی 

از مطالبات شـــفر به این وســـیله پاک شود. اما سرمربی آلمانی اسبق استقلال 

همچنان مبلغ زیادی از اســـتقلال طلبکار اســـت که البته باید دستمزد پسرش 

به عنوان آنالیزور وقت استقلال را هم به آن اضافه کرد.

درواقـع مدیـران وقـت باشـگاه اسـتقلال پـس از اینکه قـرارداد این مربـی آلمانی 

را به حالـت تعلیـق درآوردنـد، اقـدام خاصـی بـرای مذاکـره بـا او انجـام ندادنـد و 

وضعیتـش را در هالـه ای از ابهـام گذاشـتند. پـس از بی توجهی  هـای باشـگاه 

اسـتقلال، شـفر تصمیـم بـه شـکایت از اسـتقلال بـه محاکم قضایـی فیفا گرفت 

و در ادامه پرونده اش را برای رسـیدگی به فیفا فرسـتاد تا رسـما از اسـتقلالی  ها 

شـکایت کرده باشـد. شـکایت این مربی آلمانی پس از بررسـی  های لازم به ثبت 

نهایـی توسـط فیفا رسـید.

شفر در مصاحبه ای درباره مطالباتش از استقلال گفته بود: »من و دیگر اعضای 

کادرفنی از باشگاه به دلیل اینکه 6 ماه حقوق ما را پرداخت نکرده است، شکایت 

کرده ایم. این نحوه برخورد در کشور های دیگر صورت تخلف دارد.«

با توجه به قرار های از پیش تعیین شده و طی صحبت  هایی که علی فتح الله زاده، 

سرپرســـت وقت باشـــگاه استقلال با شفر داشـــت، ۱3 فروردین آخرین مهلت 

پرداخت مطالبات این مربی آلمانی بوده است که با توجه به مسائل پیش آمده، 

خبری از پرداخت نشد.

طبق پیگیری  های »فرهیختگان« در این مورد، سعادتمند در مذاکراتی که با شفر 

داشته، از وی خواسته روند رسیدگی به پرونده اش در فیفا را فعلا متوقف کند تا 

در مذاکرات رودررو بتواند با او به توافق جدیدی برسد. هرچند شنیده می شود 

مدیرعامل استقلال به دنبال آن است که از شفر و پسرش در این مذاکرات، تخفیف 

چشمگیری گرفته و سپس با پرداخت مابقی طلب سرمربی آلمانی و آنالیزور اسبق 

استقلال پرونده آنها را برای همیشه ببندد. به احتمال زیاد سعادتمند در آینده 

نزدیک راهی دبی خواهد شد تا بعد از گفت وگو و مذاکره با شفر و اقدامات لازم 

درراستای پرداخت مطالبات، مخاطره به وجودآمده برای باشگاه از طرف فیفا را 

از سر استقلال دور کند.
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گزارش »فرهیختگان« از تازه ترین اخبار مالی استقلال

نوبت پرداخت پادوانی رسید، شفر در لیست به شرط تخفیف

بدبیاری های سامان قدوس در این فصل پایانی ندارد و حالا پس از محرومیت ۴ 

ماهه از سوی فیفا و پس از آن مدتی مصدومیت خبر سقوط تیمش به دسته دو 

لیگ فرانسه، فصل بد او را کامل کرد. قدوس یکی از امیدهای اصلی هواداران 

برای درخشش در این فصل بود، اما به ندرت توانست فرصتی برای بازی پیدا کند 

و درنهایت با تعطیلی مسابقات تصمیم گرفته شد آمیان به همراه تولوز، تیم های 

سقوط کرده لقب بگیرند تا او مجبور باشد فصل آینده را در دسته دو سپری کند.

هواداران آمیان در این فصل بســـیار خوشحال بودند که گائل کاکوتا، بازی ساز 

۲8 ساله فرانسوی که سابقه بازی در چلسی و سویا را در کارنامه دارد به ترکیب 

تیم برگشـــته و امیدوار بودند زوج جذاب او و سامان قدوس بتواند نجات بخش 

تیم شـــان باشد، اما حالا با گذشت 9 ماه از آن زمان این رویا بر باد رفته و حضور 

همزمان این دو در زمین به ندرت اتفاق افتاد.

 عملکردی خلاف انتظار

ســـایت »آمیان ۱۱« با اشاره به عملکرد این دو بازیکن در این فصل می نویسد: 

»سامان قدوس با تنها 7 بار حضور در زمین، فصل موفقی را پشت سر نگذاشت. 

محرومیت او از سوی فیفا که به دنبال انتقال ناموفقش به هوئسکای اسپانیا در 

آگوست ۲۰۱8 اعمال شد، باعث دوری ۴ ماهه این ملی پوش ایرانی از میادین 

شد و در فاصله ماه های آگوست تا دسامبر )شهریور تا آذر( نتوانست آمیان را در 

مسابقات همراهی کند. گائل کاکوتا نیز تلاش زیادی کرد تا بازیکن تاثیرگذاری 

برای تیمش باشـــد. او برای راه انداختن خط حمله تیمش کار سختی داشت. 

کاکوتا با ۲ گل و 5 پاس گل فصل را به پایان رســـاند که آمار چندان درخشانی 

نیست؛ با این حال عملکرد فوق العاده اش در مصاف با پاری سن ژرمن هنوز در 

ذهن هواداران باقی مانده اســـت. قدوس نیز تنها در آخرین بازی فصل پیش از 

تعطیلی مســـابقات به دلیل شیوع کرونا موفق شد بالاخره برای آمیان گل بزند 

و دروازه مارســـی را در آخرین ثانیه ها باز کرد. هـــر دو بازیکن از لحاظ آماری و 

عملکرد فنی دور از انتظار ظاهر شـــدند و نتوانســـتند توقعات را برآورده کنند. 

تنها باری که این دو بازیکن در ترکیب اصلی کنارهم بازی کردند به ۱7 آگوست 

)۲6 مرداد( برمی گردد که این زوج 9۰ دقیقه در جریان نخستین پیروزی فصل 

آمیان درکنار هم حضور داشتند. قدوس پایه گذار ضد حمله ای بود که درنهایت 

به تک گل میزبان منجر شـــد و پس از این مسابقه آنها تنها دو بار و مجموعا 55 

دقیقه )۴5 دقیقه مقابل متز و ۱۰ دقیقه برابر مارســـی( این دو بازیکن همزمان 

در زمین حضور داشـــتند. شاید همین موضوع علت اصلی 

فصل ضعیفی است که آمیان تجربه کرد.«

 فرصت درخشش از دست رفت

قـــدوس که تبحر خوبی در ضربات ایســـتگاهی دارد، در 

بازی های پایانی پیش از تعطیلی مســـابقات در شـــرایط 

خوبی قرار داشت و می شد به درخشش او در دیدارهای باقی مانده 

امیدوار بود. کاکوتا هم که بازیکن مستعد اما پرفراز و نشیبی است 

می توانســـت با حضور این وینگر ایرانی در زمین، آزادی عمل 

بیشتری داشته باشد و توانایی هایش را بهتر نشان دهد. لوکا 

السنر، سرمربی آمیان پیش از این در مصاحبه ای گفته بود: 

»این دو بازیکن قادرند به خوبی در تمام پست های تهاجمی ما 

بازی کنند. برابر لیل هر دوی آنها را در زمین داشتیم و دیدید 

که بازی خوبی ارائه کردیم و زوج آنها نتیجه داد. برنامه ما این 

بود زمانی که توپ را دراختیار داریم، آنها را در بهترین موقعیت 

ممکن صاحب توپ کنیم تا به هدف مان برســـیم.« متاسفانه پایان زودهنگام 

فصل عواقب بســـیار بدی برای آمیان داشت. آنها به دسته دو سقوط 

کردند و به این ترتیب چشم اندازهایی که با حضور این زوج برای تیم 

ترسیم شده بود به باد رفت. کاکوتا با توجه به پیشنهادهای زیادی 

که از تیم های دســـته یک فرانسه دارد بعید است فصل آینده در 

آمیان بماند. قدوس هم اگر تصمیم به ماندن در باشگاه داشته 

باشـــد، می تواند در فصل بعد یکی از ستاره های تاثیرگذار 

تیمش باشد، اما دستمزد بالایش برای آمیان دردسرساز 

خواهد بود و مسلما در دســـته پایین تر تامین هزینه ها 

بسیار دشوارتر است.

 رده دوم گران ترین ها

موسی کوناته و سرهو گویراسی با حقوق ماهیانه ۱۰۰ هزار 

یورو، گران ترین دستمزدها را در آمیان دریافت می کنند و 

پس از آنها قدوس و کاکوتا هســـتند که دستمزدشان 8۰ 

هزار یورو است. براساس قوانین فوتبال فرانسه، درصورت 

سقوط تیم ها، آنها می توانند با توافق با بازیکنان دستمزد 

آنها را ۲۰ درصد کاهش دهند، اما آمیان تصمیم دارد این 

عـــدد را به 5۰ درصد افزایش دهد که به این ترتیب ممکن 

است بیشتر نفرات تاثیرگذارش را از دست بدهد.

یکی از مباحثی که این روزها زیاد مطرح می شود و مسئولان تاکید 

فراوانی بر آن دارند موضوع واگذاری استقلال و پرسپولیس به 

بخش خصوصی است و البته این حرف ها در بین اهالی فوتبال 

و هواداران دوباشگاه خریدار چندانی ندارد، چراکه پیش تر از این 

بارها سرخابی ها تا آستانه خصوصی شدن هم پیش رفته بودند، اما 

درنهایت گیر و گورهای قانونی مانع از انجام این کار شد. همین 

موارد باعث شده که اذهان عمومی استقبال چندانی از موضوع 

خصوصی سازی دو باشگاه نکنند و منتظر بمانند که مشخص 

شود  این بار سرنوشت این واگذاری به کجا کشیده می شود و آیا 

واقعا قرار است این دوتیم پرطرفدار به صورت حرفه ای اداره شوند 

یا داستان کشمکش آنها با دولت ادامه خواهد داشت.

در همیـــن حال وهوا یک گفت وگوی رادیویی با فردی که مدت 

زیادی از جدایی اش از وزارت ورزش نمی گذرد، باعث شد شک 

و شبهات درخصوص واگذاری این دوباشگاه به بخش خصوصی 

بیش از پیش شود. امیررضا خادم که روزی از محمود گودرزی 

وزیر ورزش ماموریت گرفت روند خصوصی سازی این دوباشگاه 

را باجدیت دنبال کند با این جمله که »واگذاری این دوباشگاه 

به بخش خصوصی نه انجام شدنی و نه به نفع بخش خصوصی 

اســـت«، نگاه ها را به خود خیره کرد. با این مسئول سابق وزارت 

ورزش و جوانان تماس گرفتیم تا دلیل گفته هایش را جویا شویم 

کـــه البته تاکید کرد صحبتش ناقص مانده و منظور اصلی وی 

درست منعکس نشده است. 

خادم در این خصوص به »فرهیختگان« گفت: »نمی دانم شما 

کل مصاحبه مرا گوش داده اید و برداشت تان از حرف های من 

این بوده یا اینکه از شـــخص دیگری به شما منتقل شده است. 

اما موضوعی که باید به آن اشاره کنم کار زشتی بود که مجری 

آن برنامـــه رادیویی انجام داد و اصلا نگذاشـــت کلامم منعقد 

شود. من قصد داشتم صحبت هایم را ادامه بدهم و اظهاراتم را 

تکمیل کنم که ایشان برنامه را قطع کردند و ظاهرا دنبال اهداف 

خاصی بودند.«

اینکه خادم چه موضوعی را دنبال می کرد و هدفش از صحبت های 

مطرح شده چه بوده، سوال بعدی ما از او بود که قهرمان اسبق 

کشتی در پاسخ گفت: »من گفتم این دوباشگاه نمی توانند به 

فرد واگذار شوند و برای آن دلیل آوردم که این مدل واگذاری نه 

به نفع بخش خصوصی است و نه از لحاظ قانونی شدنی است.«

او ادامه داد: »توان افراد خصوصی درحدی نیســـت که بتوانند 

این دوباشگاه را از لحاظ مالی اداره کنند و همین موضوع باعث 

می شود این دوتیم پرطرفدار در ادامه دچار مشکلاتی به مراتب 

بدتر از امروز شوند. ضمن اینکه آن قدر از لحاظ قانونی این مدل 

واگذاری مشکل دارد که اگر بخواهند در جهت رفع این مشکلات 

گام بردارند باید حالا حالاها دنبال آن بدوند.«

خادم همچنین به عرضه ســـهام دو باشگاه در بورس و فرابورس 

اشاره کرد و گفت: »من در آن برنامه اصلا حرفی از واگذاری در 

بـــورس یا فرابورس به میان نیاوردم و فرصتی ندادند که بخواهم 

توضیح بدهم. در اصل قانون واگذاری این دو باشگاه از این طریق 

را خودم به مجلس شورای اسلامی بردم و موافقت نمایندگان را 

گرفتـــم، پس چه دلیلی دارد که حالا بگویم این مدل واگذاری 

شدنی نیست؟ در این مدل واگذاری تا میزانی که سهام دوتیم 

قابل عرضه باشد در بورس یا فرابورس به هواداران آنها و مردم عادی 

عرضه می شود، مابقی آن هم به فرد یا شرکتی واگذار می شود و 

درنهایت همین فرد سکان هدایت باشگاه را برعهده می گیرد.«

معاون حقوقی، پارلمانی و امور استان های وزارت ورزش و جوانان 

در دوره وزارت گـــودرزی درخصوص شـــرایط این روزهای این 

دوباشـــگاه اظهار داشت: »من واقعا شرایط این دوتیم را دنبال 

نمی کنم که بخواهم درخصوص آنها صحبتی داشته باشم و اگر 

موضوعی را درمورد خصوصی شـــدن این دو گفتم اظهارنظری 

شخصی بود و براساس تجربیاتی که در این زمینه در وزارتخانه 

ورزش و جوانان داشتم، بیان کردم.« 

او در پایان اشـــاره کرد از زمانی که در وزارت ورزش و جوانان 

حضور داشـــت، این میل را در وزیر می دید که این دو باشگاه 

به بخش خصوصی واگذار شـــوند و قطعا این اتفاق به زودی 

رقم می خورد.

  گزارش

  گفت وگو

پایان زودهنگام لوشامپیونه عواقب بسیار بدی برای آمیان داشت

کرونا علیه زوج قدوس-کاکوتا

خادم در گفت وگو با »فرهیختگان«: کار مجری رادیو بد بود، نگذاشت حرفم را کامل کنم

استقلال و پرسپولیس قابل واگذاری هستند اما نه به اشخاص
قانون واگذاری 2 باشگاه از طریق بورس را خودم به مجلس بردم
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